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SAKKOZÓK 
Harmincnegyedik alka-
lommal rendezték meg 
városunkban augusztus 
17-20-a között a Zemplén 
Kupa Sakkversenyt. Az 
eseményre az ország min-
den részéről érkeztek já-
tékosok. Cikkünk a 17. ol-
dalon olvasható.

BESZÁMOLÓ 
Nyiri Tibor polgármester 
összeállított egy 12 olda-
las beszámolót, amely be-
mutatja a város fejlődését 
és eredményeit a 2019-
2024 közötti időszakban. 
Cikkünk a 3-14. oldalakon 
olvasható.

6 km kerékpárút

3,5 km új átvezető út

18,9 km új négysávos

1000 m2 új piacterület

Népszerű a szökőkút

3000 növény a tanösvényen

Új CT az ESZEI-ben

15000 m2 sportfejlesztés

650 méter futókör 24 órás ügyelet

4 játszótér, 4 kondipark Több ezer látogató



A foglalkozást Kóra Judit vezette, aki nagy tapasztalattal rendelkezik ezen 
a területen, szívén viseli a régi kézműves technikák megőrzését és to-
vábbadását. Az eseményen kicsik és nagyok egyaránt részt vettek és 
mindannyian pénztárcát készítettek. Kóra Judit minden asztalnál jelen 
volt, segített és útmutatást adott a résztvevőknek. A vezető, a Szerencsi 
Hírek érdeklődésére elmondta, hogy a nemezelés nem csak remek ki-
kapcsolódás jelent az egész családnak, hanem fejleszti a kézügyességet 
és az agyat is, mivel mindig több lépéssel előre kell gondolkodni. Bár a 
nemezelés elsőre egyszerűnek tűnhet, némi kézügyességet igényel, amit 
Judit minden jelenlévő számára érthetően és türelmesen mutatott be. 
A nemezelés tavaly indult útjára a Rákóczi-várban és azóta minden hó-
napban töretlen népszerűségnek örvend. Ennek egyik oka a régi kézmű-
ves technikák iránti érdeklődés növekedése. Az emberek egyre inkább 
keresik az olyan tevékenységeket, amelyek révén megismerkedhetnek 
őseink hagyományaival.
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A szövetség tagjai és a helyi közösségek kép-
viselői ezen a napon gyűltek össze, hogy közö-
sen emlékezzenek az elmúlt három évtized 
eredményeire, valamint, hogy tiszteletüket te-
gyék a szövetség felújított emlékoszlopa előtt. 
A jubileumi ünnepség 10 órakor kezdődött egy 
koszorúzási ceremóniával a Tarcal vezér szobor 
melletti téren. Az ünnepi beszédeket követően 
sor került a felújított ZTSZ emlékoszlopának le-

leplezésére, amely nem messze az említett tér-
től Tarcal főutcáján található. A község nem vé-
letlenül lett kiválasztva az idei ünnepség hely-
színeként. Az esemény szervezői emlékeztettek 
arra, hogy 2004-ben, a szövetség megalakulá-
sának 10. évfordulóján is Tarcal adott otthont a 
rendezvénynek. 
A Zempléni Településszövetség, amely ma közel 
70 tagtelepülést foglal magában, 1994-ben ala-
kult és azóta is aktívan működik, összefogva a 
régió közösségeit. Az elmúlt harminc évben a 
szövetség sikeresen alkalmazkodott a folyama-
tosan változó politikai és önkormányzati kör-
nyezethez, számos kihívást leküzdve és sok 
eredményt elérve.

Egy különleges eseményre került sor 
július 27-én Tarcalon, amikor a Zemp-
léni Településszövetség (ZTSZ) ünne-
pelte megalakulásának 30. évfordu-
lóját.
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HARMINC ÉVE EGYÜTT ZEMPLÉNÉRT

A felújított Zempléni Településszövetség szob-
ra Tarcalon

Augusztus 16-án a CC116 zenekar szórakoztatta a közönséget

A szervezők célja, hogy a nyári péntek estéken változatos zenei progra-
mokkal szórakoztassák a helyieket és az idelátogatókat. A Lelki Terror és 
a Négykézláb zenekarok július 26-án léptek fel a Rákóczi-vár impozáns 
környezetében. Az augusztus 2-i estén a Rudolf Akusztik és a Mérföldkő 
együttesek vették át a stafétát, folytatva a zenés esték hagyományát. 
A programsorozat augusztusban is folytatódott, 9-én a Retronome ze-
nekar szórakoztatta a közönséget, 16-án pedig a CC116 együttesé volt a 
főszerep. Utóbbi alternatív zenéivel varázsolta el a megjelenteket. „Az 
elmúlt évek alatt rengeteg változáson mentünk át. Eleinte megzenésített 
verseket kezdtünk el játszani. Az idő múlásával kipróbáltuk magunkat 
több zenei stílusban is, mint a rock, pop, punk, de valahogy a végén az 
alternatív zenei hangzásban találtuk meg leginkább magunkat” – olvas-
ható a zenekar Facebook oldalán. A hónap utolsó péntekén, augusztus 
30-án a Johnny & The Blues Brigade gondoskodik a jó hangulatról.

A Szerencsi Művelődési Központ és Könyvtár szervezé-
sében megállítatlanul dübörög tovább a „Péntek esti la-
zulás” programsorozat.

DÜBÖRÖG A PÉNTEK 
ESTI LAZULÁS

Az érdeklődők a nemezelés ősi technikájával ismerkedhet-
tek meg augusztus 3-án a Szerencsi Művelődési Központ 
és Könyvtár belső udvarán.

A NEMEZELÉSSEL 
ISMERKEDTEK

ELADÓ INGATLAN: Szerencsen a Bényei út 4/A szám alatt – központi 
helyen – szintes családi ház eladó. Tel.: +36/70-681-7775. 
VÁSÁROLOK RÉGISÉGEKET: Továbbá képeslapokat, kitüntetéseket (jel-
vényeket, kitűzőket), régi iratokat, porcelánokat, fém-, papírpénzeket (akár 
ömlesztve), katonai dolgokat (kard, szurony, egyenruha), képregényeket, 
festményeket, órákat, zsebórákat, régi játékokat. Hagyatékok, gyűjtemé-
nyek azonnali, készpénzes felvásárlása! Hívására házhoz megyek! Hívjon 
bizalommal! Tel.: +36/30-134-6205.

LLakosságiLakosságiLakosságiLakosságiLakosságiLakosságiLakosságiLakosságiLakossági

apróhirdetés



A város költségvetésében örökségül hagyott há-
romszáz millió forintos hiányt lefaragtuk és meg-
teremtettük a pénzügyi egyensúlyt. Mára már 
nincs adósságunk. Az adóerő-képességünk a 
duplájára emelkedett, ami azt is jelenti, hogy 
többet kell befizetnünk a központi költségvetés-
be és onnan kevesebbet kapunk. Az építkezé-
sek, a település fejlesztése mellett bővelkedtünk 
rangos évfordulókban, a járványt követően erő-
södtek közösségeink, bővelkedtünk rendezvé-
nyekben, eseményekben. Csupán kiragadott pél-
daként említem a Gyár-kerti óvoda 50., a Nap-
sugár óvoda 125. évfordulóját, a 100 éves a sze-
rencsi csokoládégyártást, a 100 éves a Szerencsi 
Férfikart, a 30 éves Szerencs Város Sportegye-
sületét, a 40 éve újra város Szerencs. Jeles ese-
ménynek tartom a Világörökségi Kapuzatnál 
évente megtartott „ünnepi fények eseményt”, 
aminek a 2023-as évben csúcseseménye volt az 
igazi finn Mikulás látogatása, Joulupukki szeren-
csi látogatása. Hasonlóan büszke vagyok a Kos-
suth Rádió Országjáró adásnak helyszíni közve-
títését, az ATV Hazahúzó két részes műsorát 
Szerencsről. Új közösségek is születtek, köztük 
a Nordic Walking csoport, a Szenior Örömtánc 

Klub. A Nestlével együttműködve folytattuk a 
gyermekek egészséges táplálkozását népszerű-
sítő GYERE-programot, támogattuk és helyszínei 
voltunk a Zempléni Fesztivál programjainak, az 
Erzsébet és Kolompos táboroknak, az Országos 
Tárogató Találkozónak, Richter Egészségváros 
programoknak. Mindezeket legalább annyira 
fontosnak tartom, mint Szerencs és Ond fejlesz-
tését, hiszen a közösségek meghatározó és alap-
vető elemei a helyi társadalomnak, támogatják 
a gazdasági és kulturális fejlődést, és elősegítik 
a fenntarthatóságot, nélkülözhetetlenek a város 
élhetőségének és sikerének biztosításához. A 
következőkben 50 pontban soroltam mindazt, 
amit az elmúlt 5 év alatt sikernek könyveltem el. 

1. Befejeződött az ivóvízminőség-javító 
projekt, aminek Szerencs Város Önkormányza-
ta volt a gesztora, és aminek a keretében ebben 
az időszakban a Rákóczi út felső szakaszán 
6600 folyóméteren történt meg az elöregedett 
azbesztvezeték cseréje. Továbbá a Gördülő Fej-
lesztési Tervből (GFT) folyamatosan történt a 
vízvezeték-hálózat karbantartása. 
 
2. Megtörtént a Kossuth Lajos utcában a 
szennyvízvezeték felújítása bontás nélkül 
béleléssel, a Bekecsi úton 14 db ingatlan szenny-
vízbekötése, az Ondi úton 20 db, a Dobó Katica 
utcában 8 db betonakna cseréje, a szennyvíz-
telepen átemelő akna gépészeti felújítása, 
iszapprés mosó szivattyú felújítása, a Dózsa 
György utcai gerincvezeték cseréje, az Ond úti 
szennyvízcsatorna rekonstrukciója. Ezeken túl a 
Bartók Béla utcában az ivóvíz gerincvezeték-, a 
Pozsonyi utcában a vízvezeték hálózat cseréje, 
tervezés, kivitelezés I. ütem keretében, valamint 
a 37-es számú főút mellett a 200-as nyomóve-
zeték cseréje 80 méter hosszon. 
 
3. A „Szerencs központú agglomeráció 
szennyvízelvezetése és tisztítása” elnevezé-
sű projekt keretében Szerencsen a Malomta-
nyán és a Vári-telepen még az idén májusban 
kiépül a szennyvízcsatorna-hálózat. A meglévő 
hálózatokon vezetékrekonstrukciós munkálato-
kat végeznek, a Rákóczi út teljes szakaszán 
megtörtént a vezeték útfelbontás nélküli béle-
lése, a szerencsi szennyvíztisztító-telepen  

Az elmúlt években tovább fejlődött 
Szerencs és Ond, amit bizonyít az el-
végzett munkáról készített leltár. 
Ugyanakkor nem várt nehézségeket 
is le kellett küzdenünk. Gondolok itt 
például a Covid-járvány kihívásaira, 
az energiaválságra, az építőanyagok 
árának a folyamatos emelkedésére, 
az inflációra, a háború miatt az ön-
kormányzatunktól elvont összegekre, 
miközben harminchárom előkészítet-
len projektet valósítottunk meg.
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MI TÖRTÉNT SZERENCSEN ÉS ONDON 
(2019–2024)

Nyiri Tibor polgármester

Az új Ondi úti kerékpárút
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– annak teljes átépítésével – a tisztító kapacitás bővül és megépül a tér-
ségi iszapkezelő és iszaphasznosító központ. 
 
4. A kerékpáros közlekedés feltételeinek a javítása a város három 
különböző pontján. Saját erőből felújítottuk a Szerencs és Ond közötti 
kerékpárutat, majd az utóbbi felöl folytattuk a kerékpárutat az Ondi út 
páros oldalában, ahol gyalogjárdát is építettünk, egységes zöldövezetet 
alakítottunk ki és száz fát ültettünk. A lakók kérésének megfelőlen meg-
újítottuk a kapubeállókat is. Tíz villanyoszlopot cseréltettünk ki beton-
póznákra, amely fejlesztéssel biztonságosabbá vált a környék energiael-
látása és a korszerűsödött a közvilágítás is. 
 
5. A Malom és a Magyar utca burkolatát felújítottuk, a forgalmat 
egyirányúsítottuk és kerékpáros sávot festettünk fel a 3,5 méter széles, 
kétoldali padkával ellátott útpályára ezáltal a biciklisek biztonságosabban 
közlekedhetnek. A 37-es számú főút déli oldalán, Sátoraljaújhely irányá-
ban – a Szerencs-patak felett – elkészült az új kerékpáros híd, amin ke-
resztül lehet eljutni az ipari parkig. Ezt a szakaszt meghosszabbítottuk 
egészen az IKR Agrár Kereskedelmi és Szolgáltató Kft. bekötőútjáig és a 
jövőben a BHD-tól megvásárolt földterület után folytatódhat a Keleti-
ipartelep bővítése, ami már kiajánlására került befektetési céllal. 

6. Az elmúlt években több mint 300 parkolóhelyet építettünk Sze-
rencsen. A belvárosban a Szerencsi Fürdő & Wellnessház mellett, a Béke 
utcában, a vasútállomáson, a Tatay Zoltán Ifjúsági Sporttelepen, a Tanu-
szoda előtt, a gimnázium hátsó bejáratánál, a piactéren és környékén, 
továbbá a Deák Ferenc, Magyar, Jókai Ferenc és az Alkotmány utcákban. 
A Szerencsi Polgármesteri Hivatal mellett a volt ÉMÁSZ-épület udvarán 
is megállóhelyeket alakítottunk ki. Bővültek a várakozóhelyek a Rákóczi 
úton is, annak felújítását követően. 

7. Felújításra került Szerencs főutcájának, a Rákóczi útnak a teljes 
szakasza, a Pozsonyi és Nagyvárad utcák Prügy irányába, az Ondi 
út és Ondon a Fő út. Az új útburkolat nemcsak esztétikusabbá, hanem 
biztonságosabbá és kényelmesebbé is teszi a közlekedést. A burkolat 
emellett csökkenti a járművek amortizációját is, mivel kevesebb úthibával 
kell megküzdeniük az autósoknak. 

8. Megújult a Széchenyi utca is. Azért esett erre a választás – azon 
kívül, hogy rossz állapotban volt – mert korábban ennek az útnak az óvoda 
előtti része már felújításra került. Fontos szempont volt még az is, hogy ha 
bármilyen okból lezárásra kerül a Rákóczi út, akkor a Széchenyi utca felújí-
tott útburkolata megfelelő terelőút lehet. Az állami pályázat eredetileg csak 
a Széchenyi köz és a Kórház köz közötti szakaszra terjed ki, azonban sikerült 
még egy támogatást szerezni, ennek köszönhetően az újjáépítés egészen 
a Késmárk utcáig folytatódott. Ezek mellett a Magyar utca teljes szakasza 
is felújításra került, a Kórház-közben pedig járdát építettünk. 

9. Külterületi út épült az Aranka-tető irányába, ami a túrázók egyik 
kedvelt útvonala. A Szerencsi Városgazda Nonprofit Kft. dolgozói kiemelt 
figyelmet fordítanak az említett terület tisztaságára. A biztonságra ka-
merarendszer és mezőőr is ügyel, így a látogatók nyugodtan élvezhetik 
a természeti szépségeket és a friss levegőt. Az új út növelte a környék 
turisztikai vonzerejét elsősorban a helyiek körében, így egyre többen vá-
lasztják ezt a kirándulóhelyet. 
 
10. Erősebb LED-lámpákat helyeztünk a gyalogátkelőhelyeknél a Rá-
kóczi, Kandó Kálmán utcákban. Ezenkívül „sárgalámpás” korszerűsítés 
történt Ondon, a szerencsi postánál, valamint a 37-es számú főút és a Dózsa 
György utca találkozásánál. Az új „sárgalámpás” rendszerek figyelemfelkel-
tőbbek, és hatékonyabban figyelmeztetik a közlekedőket a veszélyes sza-
kaszokra, így tovább növelve a közlekedésbiztonságot. A LED-lámpák erő-

A Magyar utcai kerékpárút

Évekkel korábban megújult a Rákóczi út alsó és felső szakasza

Széchenyi utca felújítása

A Szerencsi Fürdő és Wellnessház melletti parkoló
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sebb és tisztább fényt biztosítanak, ami jelentősen növeli a gyalogosok és 
az autósok biztonságát az átkelőhelyeken. Emellett ezek a lámpák energia-
takarékosabbak, így hozzájárulnak a fenntartható városi világításhoz. 
 
11. Magyarország Kormányának a támogatásával megtörtént a  
37-es számú főút négysávosítása Gesztelytől Szerencs közigazga-
tási határáig. A 2021 júniusában indult fejlesztés során a 37-es számú főút 
Gesztely és Szerencs közötti, mintegy 18,9 km 2-szer 1 sávos szakasza vált 
négysávossá, továbbá egy korábbi körforgalmat – a 37-es számú főút és 
a Gesztely-Bőcs-Kesznyéten összekötő út találkozásánál – turbó körfor-
galommá, három útkereszteződést – a taktaharkányi, a taktaszadai és a 
bekecsi elágazásokat – pedig egyszerű, egysávos körforgalommá építettek 
át. Több átkelőút is megújult, pl. Mezőzombor, Rátka vagy Tállya irányába, 
továbbá a Rákóczi út alsó és felső szakasza is. 
 
12. Csapadékvízelvezető rendszer épült Szerencsen az Ondi úton, 
a Fecskésen és Ondon. Ez a beruházás legalább olyan jelentős előre-

lépést jelentett a város életében, mint a felújított Rákóczi út. A csapa-
dékelvezető rendszernek köszönhetően a nagyobb esőzések során össze-
gyűlt víz gyorsan és biztonságosan elvezetésre kerül, így csökkentve a 
lakosság és az ingatlanok károsodásának kockázatát. 
 
13. Tíz közterületeken biztosítjuk az ingyenes internet hozzáfé-
rést. A munkálatok 2021-ben fejeződtek be. A WiFi4EU kezdeményezés 
célja, hogy szerte Európában ingyenes internet hozzáférést biztosítson 
a polgárok számára nyilvános helyeken, többek között parkokban, tere-
ken, középületekben, könyvtárakban, egészségügyi központokban és 
múzeumokban. Úgy gondolom, hogy ma tízből, kilenc embernek szük-
sége és igénye is van a világháló igénybevételére. A hozzáférési pontok 
az alábbi helyszínen kerültek kialakításra: polgármesteri hivatal (körkörös 
sugárzóval), Geisenheim tér, rekreációs park (Magyar utca), vasútállomás, 
Tatay Zoltán Ifjúsági Sporttelep, Görcsös József Emlékpark, Rákóczi-vár 
tanösvény, várkert bástya játszótér, piactér, Zemplén kapuja (a 37-es szá-
mú főút mellett). 

Az Aranka-tetőre vezető földút is megújult Megújult csapadékvízelvezető-rendszer

Az új négysávos 37 sz. főút
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14. PostaPontot létesítettünk Ondon. Az új szolgáltatás helyszíne 
Ondon a Monoki utca 8. szám alatt található Szatócsbolt lett, amely így 
a jövőben nemcsak kereskedelmi, hanem postai feladatokat is ellát. Ma-
gyar Posta Zrt. tavaly értesítette Szerencs Város Önkormányzatát arról, 
hogy az ondi postát bekapcsolják az Integrált Postai Hálózatba (IPH), ami 
lényegében a munkafolyamatok digitalizálását jelenti. Az IPH bevezetése 
számos előnnyel jár, hiszen a munkafolyamatok digitalizálásával gyorsabb 
és hatékonyabb ügyintézés valósulhat meg. Az ondi posta bekapcsolása 
ebbe a hálózatba nemcsak a helyi lakosok számára nyújt korszerűbb szol-
gáltatást, hanem az egész postai rendszer hatékonyságát is növeli. A di-
gitalizált rendszer révén csökkennek az adminisztrációs terhek, és a pos-
tai dolgozók több időt tudnak fordítani az ügyfelek kiszolgálására. 

15. Ond Vezér emlékhelyet avattunk Ondon. A monda szerint már 
honfoglaló őseinket is megbabonázta az eléjük táruló látvány. A történet 
szerint Árpád fejedelem amint egy közeli hegy tetejéről csodálta Tokaj-
Hegyalját, lenyűgözve így szólt: „Ma ád Isten szerencsét e tájon Ond és 
Tarcal vezéreknek.” Így született a „Ma ád”-ból Mád helységnév, vagy a 

„szerencsétből” Szerencs, és innen kapták a nevüket a környező falvak is: 
Ond, Tállya, Rátka és Tarcal. Fontosnak tartom őseink hagyományát és 
tiszteletért ezért is vállalkoztam arra, hogy a Szerencsi Városgazda Non-
profit Kft-vel közösen szobrot állítunk a település és a vezér tiszteletére. 

16. Megújult a piactér, amit ünnepélyes keretek között 2021 november 
6-án a reggeli órákban adtunk át az eladóknak és vásárlóknak. Még 2017-
ben egy sikeres pályázatnak köszönhetően indulhatott el a felújítási fo-
lyamat. Korábban a régi aszfalt alatt egy olyan csatornarendszer húzó-
dott, amely eredetileg nem szerepelt a felújítási terveken. A kivitelezést 
ezért 2020-ban le kellett állítani, ám a munkálatok végül sikeresen foly-
tatódtak. A vásártér nagyobb felülete új térkő borítást kapott, és a pro-
jekt előírásainak megfelelően 64 darab platán- és 12 db tölgyfát, valamint 
egyéb dísznövényeket ültettünk. A korábbiakhoz képest 34 darab új par-
kolót alakítottunk ki. A vásárcsarnokban összesen 14 darab üzlethelyisé-
get építettünk és egyéb szociális- valamint az üzemeltetéshez szükséges 
tárolókat létesítettünk. A vásártéren az árusok standjainak nagyságától 
függően nagyjából 60 kereskedőnek van hely. A piacon kibővítettük és 
felújítottuk a vizesblokkot, valamint korszerűsítettük a világítást is. 

Az új ondi posta

Ond vezér szobra ondi településrészen

A megújult piactér bejárata
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17. Megtörtént az egykori „R-épület” külső és belső felújítása. A 
felújítás után ünnepélyes keretek között 2022 közepén átadtuk a Gyere-
kesély Program Szerencsi Kistérségnek a helyiek körében csak „R-épü-
letként” ismert ingatlant. A modernizálásra azért volt szükség mert az 
építmény állapota az elmúlt évtizedek alatt jelentős mértékben romlott, 
ezáltal érdemi munkát ott már nem lehetett végezni. Az önkormányzat 
ezért úgy döntött, hogy egy pályázat keretében a Rákóczi út 99 szám 
alatti ingatlant felújítja, amire 100 millió forint állt a rendelkezésre. Ebből 
a pénzből kívül-belül felújították az épületet, korszerűsítettük a fűtést, a 
régi ablakokat új nyílászárókra cseréltük, megvettük a szükséges irodai 
berendezéseket (számítógépek, íróasztalok, székek stb.) továbbá meg-
tisztítottuk padlást és a régi cserepeket is. A pályázat lényege a gyer-
mekszegénység visszaszorítása és az esélyegyenlőség megteremtése. A 
cél az, hogy a programba bevont tanulók általános iskolai eredményei ja-
vuljanak, a hiányzások és bukások száma csökkenjen, továbbá olyan ösz-
tönző kényszer, tudás átadása, mellyel a munka világában megállják a 
helyüket. 

18. Felújítottuk az egykori ÉMÁSZ-épületet, szolgáltatóház kialakí-
tásába kezdtünk. Ebben az épületben kiállításokat, közönségtalálkozókat, 
előadásokat és klubfoglalkozásokat fogunk tartani, további itt egy tu-
risztikai információs pontot is üzemeltetünk. 

19. Sikerült elérnünk, hogy a Gyári-kör új tulajdonosa az állagme-
góvási munkákat elvégezze az épületen. Az épület állagának meg-
óvása rendkívül fontos, hiszen ez a helyszín egykor a helyi cukorgyár dol-
gozóinak a kulturális és szórakozási központja volt. Az állagmegóvási 
munkálatok során különös figyelmet fordítottak az épület történelmi ér-
tékeinek megőrzésére és a szerkezeti stabilitás biztosítására. Remélem, 
hogy az ingatlan a jövőben ismét a kulturális és közösségi rendezvények 
helyszínévé teszik, visszahozva ezzel a Gyári-kör régi fényét és jelentő-
ségét a város életébe. 
 
20. Megszüntettük a Nestlé szerencsi gyárába érkező áruszállító 
kamionok parkolását a Rákóczi út alsó szakaszán, új forgalmi rendet 
alakítottunk ki az egykori cukorgyár területén. Miután az elmúlt év végén 
befejeződött a próbaidőszak, januártól már az új forgalmi rend szerint 
érkeznek az árufuvarozó gépjárművek a gyárba. A 37-es számú főúton 
Miskolc felől, a (prügyi) körforgalmi csomópontot követően a sofőröket 
tábla tájékoztatja, hogy jobbra, az egykori cukorgyár Bocskai utca felőli 
bejáratán közelíthetik meg a gyár telephelyét. Az elmúlt időszakban az 
önkormányzat kiépítette az ipari park területén a beléptetéshez és a biz-
tonságos közlekedéshez szükséges infrastruktúrát. Emellett a cégóriás 
földterületet is vásárolt és kialakította az új portaépületet. Ezzel egy 
hosszú időre visszanyúló probléma oldódik meg a vasútállomás felé köz-
lekedők, és a környéken lakók megelégedésére. 
 
21. Játszótér épült – rekreációs park – a Magyar utcában. A pá-
lyázati pénzügyi forrásból kialakítottak pihenésre alkalmas parkban töb-
bek között helyet kapott egy játszótér, kondipark és asztaliteniszezéshez 
kialakított asztalok. A közösségi tér padokkal várja a turistákat, a csalá-
dokat, a fiatalokat a szabadidejük aktív- és hasznos eltöltésére. A terü-
letet parkosították, fákat, növényeket ültettünk, kiépítettük az energia-
takarékos közvilágítást, mosdókat és ivókutakat létesítettünk. A bizton-
ságot és az állagmegóvást köztéri kamerák szolgálják. 
 
22. Ugyancsak játszótér létesült a Rákóczi-vár kertjében, az Er-
zsébet téren és az Ondi úton. Ez utóbbi a helyiek körében csak „cso-
koládé játszótérként ismert” és a mozgáskorlátozottak is igénybe vehetik. 
Az új játszóteret a Szerencsejáték Zrt. építette, de az önkormányzatnak 
is jelentős szerep jutott, hiszen vállalatuk a kerítés megépítését, a köz-

A megújult Közösségi Ház

Magyar utcai rekreációs park



területtől a bejáratig szilárd burkolatú bejáró és parkoló kialakítását, ivó-
kút létesítését, a játszótér fenntartását és üzemeltetését. Bízom abban, 
hogy a „csokoládé játszótér” előnyei messze túlmutatnak a közvetlen 
használaton, valamint hozzájárulnak egy befogadóbb és fejlettebb helyi 
társadalom kialakításához. 
 
23. Pályázati támogatásból futókör létesült a belvárosban, ami a 
Rákóczi út, a Béke utca és az Ondi úttal határos területen épült. Ezen az 
akcióterületen három iskola is elhelyezkedik, a Bocskai István Katolikus 
Gimnázium és Technikum a Szerencsi SZC Műszaki és Szolgáltatási Tech-
nikum és Szakképző Iskola, valamint a Bolyai János Katolikus Általános 
Iskola. A környék az emeletes társasházak miatt sűrűn lakott, így az itt 
élők mellett a három intézmény diákjai is sokszor használják. A futókör 
mellett a járdák és kocsibeállók is megújultak. 

24. Kondiparkot építettünk a Rákóczi-vár kertjében, a Tatay Zol-
tán Ifjúsági Sporttelepen, a futókör mellett és a Váci Mihály ut-
cában. Ezek a létesítmények hozzájárulnak az egészséges életmód fenn-
tartásához és népszerűsítéséhez. Úgy gondolom, hogy a szabadban való 
edzés különösen előnyös, hiszen a friss levegő növelheti a sportolás ha-
tékonyságát. A kondiparkok elhelyezkedése lehetővé teszi, hogy a város 
különböző részein élők könnyen elérjék ezeket a sportlétesítményeket. 
Az ilyen parkok közösségi találkozóhelyekké is válhatnak, ahol az em-

berek együtt mozoghatnak és támogathatják egymást az egészséges 
életmód fenntartásában. 

25. Megszüntettük a Városi Tanuszoda beázását és megtörtént a 
tető felújítása is. A mostani korszerűsítés elsősorban a medencéket, a 
gépészet és villamoshálózatot érinti. Az épület 2005-ös átadását követően 
fokozott igénybevételnek volt kitéve, ennek megfelelően a gépházban is 
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A belvárosban futókör épült

Az Ondi úti játszótér

2024 májusában megkezdődött a tanuszoda felújítása

A Váci Mihály utcai kondipark



súlyos hibák keletkeztek. Nem visszafelé akarok mutogatni, de én egy kész 
helyzetet kaptam, ahol el kellett dönteni, hogy az ide járó gyerekek és em-
berek biztonságban vannak-e. Szakértői vélemény alapján döntött a kép-
viselő-testület a tanuszoda bezárásáról és felújításáról. Ennek a projekt 
keretében kialakításra kerül a napelemes rendszer – a turisztikai központ-
ban már működik –, amely csökkenteni fogja az üzemeltetési költségeket. 
A munkaterületet végül május végén adtuk át a kivitelezőnek, amire az 
önkormányzat közel 250 millió forint vissza nem térítendő európai uniós 
támogatást nyert. Ha minden jól alakul akkor akár már az ősz folya-
mán újra kinyithat, minden attól függ, hogy a szükséges alkatrészek a 
világ másik feléről időben ideérnek. 
 
26. Növeltük a zöldfelületeket, fákat ültettünk a Tatay Zoltán Ifjú-
sági Sporttelepen, az Ondi úton. Több ezer növény elültetésével 
tan ösvény épült a Rákóczi-vár kertjében, amely oktatási lehetőségeket 
biztosít a fiatalság számára, valamint növeli a környezettudatosságot és a 
természetvédelem iránti elkötelezettséget. Emellett babafákat telepítettünk 
a Szabadság utca mellett, amivel erősíteni kívánjuk a családok településsel 
való kapcsolatát, szépíteni a városképet és segíteni a gyermekek termé-
szethez való kötödését. Rendbe tettük a „Hármas-tó” (cukorgyári hűtő-
tavak) területét is. A futókör mentén és a Hősök kertjében közel 3000 nö-
vényt ültettünk, amit a belvárosi kertészet munkatársai gondoznak. 
 
27. Önkormányzati garzonokat alakítottunk ki fiataloknak a Kos-
suth Lajos utcában. Az épületet ki kellett üríteni, át kellett helyezni az 
itt székelő szervezeteket, továbbá annak érdekében, hogy 4-5 család, 
körülbelül 10 ember kényelmesen elférjen, a teljes belső teret újra kellett 
tervezni. A kivitelezés a Széchenyi 2020-as program keretében teljes mér-
tékben 100 százalékban uniós forrásból támogatott pályázat volt, azon-
ban még így is olyan nem várt problémák adódtak, amit az önkormány-
zat saját költségvetésből fedezett. Ilyen volt például az udvar rendbeté-
tele, amit saját zsebből fizettük. A felújítás eredetileg a ZAB épületre ter-
jedt ki, amit az időközben megemelkedett építési költségek nem tették 
lehetővé, ezáltal szükségessé vált egy új helyszín keresése. 
 
28. Az egykori cukorgyár területén infrastruktúrát építettünk, hat 
darab 1,5-2 hektáros befektetésre alkalmas terület alakítottunk ki. 

Megtörtént a kazánház felújítása, csarnoképítés, parkolók kiala-
kítása, kamerák, sorompók felszerelése, optikai hálózat kiépítése 
és az irodaház állagmegóvása. Egyszóval minden a rendelkezésre áll 
ahhoz, hogy a vállalkozók igénybe vegyék a területet. Részben megújult 
a volt cukorgyári irodaház, a renoválás célja állagmegóvás volt. Jövőben 
az épületet jó eséllyel a szakképzés fogja használni. 
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A Kossuth Lajos utcai önkormányzati lakóház

Az új könnyűszerkezetes cukorgyári csarnok

Tanösvény a várkertben
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29. Vállalkozói beruházásában látványcukrászda épül az egykori 
cukorgyár területén. A szerencsi cukrászda és látványmanufaktúra cí-
mű építkezés ünnepélyes alapkőletételére még 2021-ben került sor. A be-
ruházást a Kisfaludy2030 Turisztikai Fejlesztő Nonprofit Zrt. támogatja. 
A több mint 120 négyzetméteren létrehozni kívánt látvány és cukrász-
manufaktúra részben meglévő védett épületekben, részben új ingatlan-
ban valósul meg korszerű, a trendnek megfelelő technológiával. A cuk-
rászda másik része egy új, a régihez csatlakozó épületben kap helyet, 
aminek alapterülete 770 négyzetméter, beleértve a vendégteret, a kony-
hát és a látványmanufaktúra egy részét is. Az önkormányzat támo-
gatta a víz bevezetését és az elvezető út építését a kijárat felé. 
 
30. Fejlesztettük az idős emberek ellátását biztosító támogató 
szolgálatot, a házi gondozást és korszerűsítettük a jelzőrendszeres se-
gítségnyújtást. A házi segítségnyújtás olyan gondozási forma, mely az 
igénybe vevő önálló életvitelének fenntartását szükségleteinek megfe-
lelően lakásán, lakókörnyezetében biztosítja, amelynek alapelve, hogy az 
idős ember a lehetőségekhez képest minél tovább maradjon meg saját 

otthonában. A házi gondozó feladatai ellátása során segítséget nyújt ah-
hoz, hogy az ellátást igénybe vevő fizikai, mentális szociális szükséglete 
saját környezetében, életkorának, élethelyzetének és egészségi állapo-
tának megfelelően, meglévő képességeinek fenntartásával, felhasználá-
sával, fejlesztésével biztosított legyen. Jelzőrendszeres házi segítségnyúj-
tás is nagyon fontos, hiszen egy gombnyomásra érkezik a segítség. Sze-
rencs az elsők között volt, akik bevezették az „Gondosóra” prog-
ramot. A Szerencsi Gondozó Központ új állandó helyre került a 
Jókai utcában. 
 
31. Eszközbeszerzéssel korszerűsítettük a Huszárvár Kastélyszálló 
és a Bolyai János Katolikus Általános Iskola konyháit. Véleményen 
szerint ez azért számottevő, mert egy modern konyha nemcsak a haté-
konyságot és a munka minőségét növeli, hanem biztosítja, hogy jobb éte-
lek készüljenek. Az új eszközök lehetővé teszik továbbá a változatosabb 
és egészségesebb menük készítését, ami hozzájárul a vendégek és a di-
ákok jóllétéhez. 
 
32. Gyönyörűen kivitelezett és modern óvodában kezdhették meg 
az évet tavaly a Gyöngyszem Református Óvoda gyermekei. Örülök 
annak, hogy a református óvodával egy újabb választási lehetőséggel 
gazdagodtak a kisgyermekes szülők, akik majd eldöntik, hogy hova sze-
retnék gyermeküket beíratni. Választhatnak önkormányzati, református 
és hamarosan katolikus fenntartású óvodák között. Az önkormányzat 
jelentős segítséget nyújtott az épület kialakításához szükséges 
földterület megszerzésében. 
 
33. Megújult a Rákóczi-vár kertje. Mára időszerűvé vált a felújítása, 
hogy a 21. századi igényeknek is megfeleljen. A terület fontos turisztikai 
értéket képvisel, a növényzet gondozása továbbra is egy nagyon kiemelt 
feladat lesz. Természetesen ehhez a lakosság közreműködésére is szükség 
van, hiszen mindannyiunk érdeke, hogy ez az ékszerdoboz továbbra is meg-
maradjon. Az idelátogatóknak jogos igénye volt, hogy télen-nyáron tudják A Huszárvár Hotel felúíjtott konyhája

A szines szőkőkút a várkert újdonsága



használni, ehhez pedig elengedhetetlen volt az utak egy részének a térkö-
vezése. Ezen már az anyukák könnyedén tolhatják a babakocsikat. Meg-
újultak a hidak is, hiszen a faszerkezetük korábban már elkorhadtak. Új di-
zájnos formatervezett és helyi képivilággal ellátott hulladékgyűjtők, padok, 
székek és asztalok kerültek elhelyezésre, valamint a stég is megújult. Bátran 
állíthatom, hogy az új szökőkút már a szerencsi családok egyik kedvenc pi-
henőhelyévé vált, ahol szívesen töltenek el akár 2-3 órát is. Megújult a LED-
es közvilágítás, amely a korábbi energiaszükséglet harmadával működik. 
 
34. Energetikai korszerűsítés történt az alábbi épületeken: Szeren-
csi Polgármesteri Hivatal, Hunyadi-iskola, Szerencsi Rákóczi Zsigmond Re-
formátus Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola Alapfokú Művészeti Iskola 
és Óvoda, Bocskai István Katolikus Gimnázium és Technikum, Tiszáninneni 
Református Egyházkerület Szerencsi Idősek Otthona, Szerencsi Rendőr-
kapitányság, Szerencsi Katolikus Plébánia (volt úttörőház), Szerencsi Re-
formátus Lelkészi Hivatal, amelyek külsőleg is megszépültek. 

35. Teljesen körűen felújítottuk és korszerűsítettük a városi tér-
figyelő rendszert, megtörtént a régi, elavult kamerák cseréje és lefe-
dettség is bővült. A korábbi 8 működő kamerához képest most közel 60 
db üzemel. Az idén nyáron a vasútállomás és környékén folytatódik a fej-
lesztés, ami a közbiztonságot is erősíti. A kamerarendszer működtetése 
egy olyan kisvárosban, mint Szerencs több szempontból is fontos: egy-

részt növeli a közbiztonságot és segíti a bűncselekmények megelőzését, 
felderítését. Másrészt javítja az állampolgárok biztonságérzetét és élet-
minőségét. 

36. Szerencs Város Sportegyesülete kilenc szakosztályában közel há-
romszáz fiatal sportol és öt év alatt 425 millió forint TAO-támogatást 
sikerült elnyernünk és felhasználnunk. Ennek köszönhetően jelentős 
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Napelem a szolgáltató ház tetején

Közel 60 db kamera működik a városban

Gyöngyszem Református Óvoda

Új focipályák épültek
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beruházásokat hajtottunk végre, amelyek különösen fontosak a sport és 
az egészséges életmód támogatása szempontjából, ami mindig prioritás 
volt. A korábbi nádas helyén BMS-pályázatból, melyhez önerőt is bizto-
sítottunk újítottuk meg az élőfüves focipályát. A műfüves pálya 
önerőt nem igényelt, ezt 200 millió forintos TAO-pályázatból valósí-
tottuk meg. Szintén TAO-s forrásból az egész területet körbekeritettük 
illetve közel 60 új parkolót alakítottunk ki. Emellett lelátót létesítettünk, 
amely lehetőséget ad a szurkolóknak, hogy a korábbinál kényelmessebb 
körülmények között támogassák kedvenc csapataikat, továbbá korsze-
rűsítettük a kispálya világítását, ami lehetővé teszi a sportesemények és 
edzések esti megrendezését is. 
 
37. Bővült a gyors internetelérés, optikai hálózat épült Szerencsen 
és Ondon. A Magyar Telekom még 2022-ben kezdett bele a lakossági 
beruházásba. A cég a jelenleg legkorszerűbb, gigabites sávszélességű 
szolgáltatások nyújtására alkalmas passzív optikai kábeles hálózatot épí-
tett ki, főként azokon a területeken, ahol korábban még csak rézvezeték 
volt. Meg szeretném említeni, hogy a Szerencsi Polgármesteri Hivatal és 
a vasútállomás között is kiépült egy földalatti gerinchálózat. 
 
38. Bevezettük az önkormányzat intelligens kommunikációs csa-
tornáját, a Munipolist a lakosság tájékoztatására és bevonására és a 
döntések előkészítésébe. Ez lényegében egy intelligens kommunikációs 
hálózat, amely városokat és önkormányzatokat, cégeket, egyesületeket 
és egyéb csoportokat köt össze tagjaikkal, lakosaikkal, családjaikkal és 
alkalmazottaikkal. Fontosnak tartottam, hogy az önkormányzati infor-
mációk a lehető leghamarabb eljussanak a lakosokhoz. A Munipolis erre 
tökéletesen alkalmas volt, hiszen a regisztrált tagok azonnali értesítést 
kaptak az okostelefonjukra vagy e-mail címükre. Ezzel együtt biztosítot-
tuk a digitális Szerencsi Híreket is. 
 
39. A Rákóczi-várban turisztikai célú felújítások történtek. Hang-, 
fénytechnikát, színpadot vásároltunk, több mint 100 millió forintos pá-

lyázatból teljesen megújult a gyermekkönyvtár. Ez különösen fontos, hi-
szen a Szerencsi Művelődési Központ és Könyvtár rengeteg programot 
szervez évről évre. A folyamatos megújulás és a technológiai fejlesztések, 
különösen a színpad, fény és hangtechnika terén, elengedhetetlenek ah-
hoz, hogy a rendezvények magas színvonalon valósuljanak meg és a lá-
togatók számára maradandó élményt nyújtsanak. Továbbá volt egy kis 
könyvtári pályázat, aminek a keretében táborokat, szakköröket és kü-
lönböző foglalkozásokat tartottunk. 
 
40. Rendezvényteret építettünk a Világörökség Kapuzat mellett, 
ahol karácsonykor és húsvétkor kedveltek a fényinstallációk, Guiness-re-
kord született a Mikulás leghosszabb szánjából és ellátogatott ide az igazi 
finn Mikulás, Joulupukki. Az említett időpontokban egy igazán népszerű 
és kedvelt turisztikai attrakció született városunkban. Az ország külön-
böző részeiről, de még külföldről is nem egyszer szervezett buszjáratok 
indultak Szerencsre, hogy megcsodálják a fényinstallációkat. Ezzel tovább 
öregbítettük a város jó hírnevét. 

Az optiaki hálózat kialakítása

Az igazi finn Mikulás, Joulupukki szerencsi látogatása



41. A szerencsi borászok kapcsolatépítését segítettek a „Borkós-
tolás határok nélkül” programunk. Az Interreg Szlovákia-Magyaror-
szág Együttműködési Kezdeményezés keretében a Via Carpatia Európai 
Területi Programiroda támogatásával valósult meg, amelyen a kassai bo-
rászatok mellett Szerencs város 12 pincészete mutatkozott be. A projekt 
célja, hogy határon átnyúló, hosszútávú együttműködést kezdeményez-
zen Szerencs és Kassa városok helyi és szomszédos borászatai között. A 
szerencsi partner által, a projekt keretén belül elkészített imázsfilm a ha-
táron túli piacok érdeklődésének felkeltését, valamint a potenciális ér-
deklődők eljutásának segítését célozzák, amely a termékek és szolgál-
tatások szélesebb körben való megismerését eredményezi. A projektben 
részt vevő szerencsi pincészetek a következők voltak: Árpád-hegy Pince 
Bt., Barra Pincészet Kft., Béres Pincészet, Budányi János Pincészete, Bu-
kovszky Pincészet, Ducsai János Pincészete, Montium Bor Kft., Rozsnyai 
család Pincészete, Szabó Pince, Tokaj IM, Tallár Pincészet és Vino Bt. 
 
42. Az MVM csoport tavaly tavasszal felújította ügyfélszolgálati 
irodáját Szerencsen. Akkor elhangzott, hogy a vármegyében Miskolc 
mellett Szerencs a második település, ahol hét öt munkanapján hozzáértő 
szakemberektől kapnak választ kérdéseikre a fogyasztók. 

43. Megújult a szerencsi vasútállomás. A MÁV Zrt. 100 millió forint 
körüli összeget költött az épület felújítására. Az éppen 24 évvel ezelőtt 
ingatlan új vakolatot, festést, nyílászárókat kapott, a peron födémszer-
kezetét kijavították, korszerűsítették a gépészetet és az utastájékoztató 
rendszert, valamint megoldották az alagsor szellőztetését is. Az ide ér-
kező turisták a vonatból kilépve először a patinás állomás épületével ta-
lálkoznak, ezért örülök annak, hogy az épület a 2020-as években meg-
újult. 
 
44. Az átszervezett orvosi ügyelet Szerencs központtal mű-
ködik tovább. Az új ügyeleti rendszer a mentőszolgálaton belül 
jön létre, külön egységekkel és járművekkel. A vármegyében több 
helyen is megszűnt, de Szerencsen továbbra is a megszokott helyen 
működik tovább az orvosi ügyelet. Szerencs Város Képviselő-testü-
lete a 2023. március 9-ei rendkívüli ülésén határozott arról, hogy 
az Országos Mentőszolgálat megkeresésének eleget téve a tulaj-
donában lévő Rákóczi út 51. szám alatt erre a célra eddig is igénybe 
vett helyiségeket és a tulajdonában lévő ingóságokat térítés-men-
tesen átadja az orvosi ügyeleti feladatellátást biztosító szervezet-
nek. 
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Szerencsen a megszokott helyen működik tovább az orvosi ügyelet Megújult a Jókai utcai háziorvosi rendelő

A „Borkóstolás határok nélkül” szerencsi programja



45. Az egészségügy korszerűsítése keretében megújult a Jókai ut-
cai háziorvosi rendelő. A fejlesztésre 12 millió forintot nyert pályázaton 
az önkormányzat, amit 3 millió forintos önrésszel kellett kiegészíteni. Fel-
újítják a homlokzatot és a teljes tetőszerkezetet, mert az elmúlt évek alatt 
az épület többször is beázott. Kicserélték a nyílászárókat és az ajtókat, 
újjáépítették a vizesblokkot, továbbá javították az épület falain keletkezett 
sérüléseket. Az önkormányzat megvásárolta az egészségügyi szolgáltatást 
nyújtó helyiségek mögötti ingatlanrészt, ahová az idősek otthonából a 
házi segítségnyújtás és a támogató szolgálat működik. Többek között volt 
tetőjavítás, belső terek vakolása, festés, szigetelése, irodák, mosdók, raktár 
kialakítása, amire önerőből 10 millió forintot fordítottunk. 
 
46. Gép- és műszerbeszerzések történtek a rendelőintézetben: 
ultrahang, műtőasztal, endoszkóp, röntgen, sterilizáló és CT. Utób-
bit több éves várakozás után tavaly év végén végre átadhattuk a rende-
lőintézetnek. Nagyon kevés kisváros rendelkezik CT-berendezéssel, és az, 
hogy ilyen orvostechnikai eszköz rendelkezésre áll helyben életeket ment-
het, mivel lerövidül a diagnózis felállításához szükséges várakozási idő. 
A berendezés az egyik legmodernebb a piacon, számos dologban felül-
múlja az országban található többi gépet, így pontosabb diagnózis állít-
ható fel. 

47. Több mint háromszáz új vállalkozás Szerencsen. Ha csak vállal-
kozásonként egy munkahelyet számolunk, ez háromszázat jelent. Ez a 
jelentős munkahelyteremtés számos pozitív hatással van egy olyan kis-
város életére, mint Szerencs, különösen akkor, amikor a koronavírus-jár-
vány évekkel korábban megtépázta a gazdaságot. 

48. A Slopmax Kft. Gyümölcsfeldolgozó- és Aszalványüzemet, va-
lamint a Bodrog-Kemi Kft. új telephelyet létesített a Keleti Iparte-
lepen. A Vidékfejlesztési Program (VP) keretében, több mint 300 millió 
forintból megvalósult projekt a természet javainak vegyszermentes tar-
tósításával az egészség védelmét szolgálja. Napjainkban egyre jobban fel-
értékelődik a környezetbarát termelés, hiszen a világ változóban van. A 
„zero waste” technológia mellett az „upcycling” folyamat lényege, hogy 
az ipari, igen nagy energiaigényes folyamatokat elkerülve, a keletkező hul-
ladékokból nagyobb értéket képviselő másik terméket állítanak elő. 

49. Magyar-lengyel megállapodás született az üveggyapotgyár 
építéséről. Így várhatóan a Masterplast és a Selena Group együttmű-
ködésével valósul majd meg a hosszú ideje húzódó projekt. Az évenként 
19 ezer tonna hőszigetelő anyag gyártására alkalmas üzem 2025 első fe-
lében kezdheti meg a piaci kibocsátást 100 főt meghaladó munkatársi 
csapat foglalkoztatása mellett. 
 
50. A Rossman üzlet a város északi határában lévő kereskedelmi 
területre költözött, a lengyel Pepco itt új üzletet nyitott, a Sinsay-épít-
kezésbe kezdett, önkiszolgáló autómosó létesült. Megkezdődött egy, a 
jövőben épülő barkácsáruház területének az előkészítése is. 
 
Az elmúlt öt esztendőben Szerencsen és Ondon megközelítőleg 
hatmilliárd forint értékű fejlesztés valósult meg. 

Nyiri Tibor polgármester
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Korszerű CT-berendezéssel bővült a rendelőintézet

A vasútállomás 2020-ban újult meg

A Slopmax Kft. Gyümölcsfeldolgozó- és Aszalványüzeme
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Vaszily Miklós, a belvárosi kertészet vezetője – 
aki maga is részt vett a munkálatokban – el-
mondta, hogy a fa állapota már régóta aggo-
dalomra adott okot. A csavart fűzfát már régó-
ta pusztították belülről kártevők, emiatt a tör-
zse erősen odvas, ráadásul a taplógomba is 
megjelent, amely már végképp arra utal, hogy 
a növényzet haldoklik – magyarázta a kertésze-
ti vezető. Az elsődleges cél az elhalt ágak eltá-
volítása volt, mivel a fa közelében egy játszótér 
található. Vaszily Miklós hangsúlyozta, hogy bár 
a növény állapota súlyos, még mutat némi élet-
jelet, ezért adnak neki egy esélyt a túlélésre. Ez 
a fa már régóta díszíti a várkertet és ad árnyé-
kot a legmelegebb nyári napokon is. Az érzelmi 
kötődés a város lakói számára fontos, így a bel-
városi kertészet igyekszik minden lehetőséget 
megadni a megmentésére, hogy lehetőség sze-
rint továbbra is a várkert dísze lehessen. Az 
utóbbi években a belvárosi kertészetet azért 
hozták létre, hogy a város központját tisztán 
tartsák és gondoskodjanak a növényzetekről, 
hiszen a Szerencsi Városgazda Nonprofit Kft. 
kapacitása is véges. A belvárosi kertészet dol-
gozói leginkább a Kossuth és a Geisenheim te-
rekre, a Magyar utcai játszótérre, a Turisztikai 
Központra, a várkertre, valamint a futókörre 
összpontosítanak. 
A belvárosi kertészet dolgozói augusztus 1-én 
ismét szorgos munkába kezdtek, ezúttal a vár-

kerti tavat vették célkeresztbe. Az elmúlt évek 
során a tó vize nem nyújtott szép látványt, de 
a helyzet javítására irányuló erőfeszítések már 
tavaly megkezdődtek. Októberben lecsapolták 
a tó vizét, majd novemberben eltávolították a 
több méteres posványos üledéket is. A tó tisz-
taságának fenntartása mostanra a belvárosi 

kertészet feladata lett. A legfontosabb cél a tó 
biológiai egyensúlyának helyreállítása, amely 
korábban hiányzott és ez okozta a víz átlátha-
tatlan zavarosságát. „Ezt leginkább a zöldmo-
szat túlzott elszaporodása okozta, amely elszi-
getelte a tó alsó részeit a fénytől” – mondta 
Vaszily Miklós, a belvárosi kertészet vezetője. 
Hozzátette, hogy a túlzott zöldmoszatok elter-
jedéséhez a különböző vízi növények elhalt ré-
szeinek bomlása is hozzájárult, ami másodlago-
san olajos felszínt és kellemetlen szagot ered-
ményezett. 
A friss víz utánpótlása már folyamatos, továbbá 
egy adalékanyag segítségével – az állat- és nö-
vényvilágra teljesen ártalmatlan – gátolni fog-
ják az elhalt növényzet túlzott bomlását. „Ha 
beáll a biológiai egyensúly, onnantól kezdve a 
természet megoldja magának, csak a tisztaság-
ra kell ügyelnünk” – zárta gondolatait Vaszily 
Miklós. A belvárosi kertészet dolgozóinak kö-
szönhetően már most javult a tó vízminősége, 
bár a munka neheze még hátravan és a tónak 
is időre van szüksége a teljes regenerálódáshoz. 
A teknősök, békák, halak gyorsan megszokták 
a serénykedő kertészek jelenlétét, ottjártunkkor 
egyedül az aranyhalak nem mutatták magukat. 
A belvárosi kertészet kitartó munkájának kö-
szönhetően remélhetőleg az új szökőkút mellett 
a várkerti tó is hamarosan a városlakók egyik 
kedvenc pihenőhelyévé válik.

Vaszily Miklós hangsúlyozta, hogy havi 
rendszerességgel fogják tisztítani a tó fel-

színét a szeméttől és az elhalt növényektől.

A belvárosi kertészet dolgozói július 
30-án egy a várkertben található 
öreg csavart fűzfa elhalt részeit tá-
volították el, augusztus 1-én pedig a 
várkerti tavat tisztították ki.

FÁT MENTETTEK, TAVAT TISZTÍTOTTAK

Ha nem muszáj egyetlen fát sem vágnak ki

Havi rendszerességgel tisztítják a várkerti tavat
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A megjelenteket Nyiri Tibor polgármester kö-
szöntötte. A városvezető beszédében hangsú-
lyozta, hogy a múltunk emlékezetének ápolása 
elengedhetetlen ahhoz, hogy a jelenben erőt és 
iránymutatást találjunk. „Winston Churchill sze-
rint annyit lát egy nemzet előre a történelmében, 
amennyit vissza tud tekinteni. A magyarság tör-
ténete nagyon hosszú folyamat, és nagyon mesz-
szire tudunk visszatekinteni. Európa egyik legő-
sibb állama a Kárpát-medencében letelepedett 
magyarság” – kezdte beszédében Nyiri Tibor. A 
polgármester kiemelte, hogy a kereszténység fel-
vételével és az egyház megszervezésével István 
olyan stabil alapot adott a nemzetnek, amely biz-
tosította a fennmaradását. „Ha az országodat 
meg akarod védeni ahhoz tudás, erő, hadsereg 
és a hadszíntéren való jártasság kell. Lehet, hogy 
egykor kiváló lovasíjászok voltunk, de az egy idő 
után elillant és akkor dönteni kellett, változásra 
volt szükség. Meg kellett szervezni az államon kí-
vül az egyházat európai mintára és példára, jól 
láthatóan dönteni kellett Bizánc és Róma között. 
Az idő azt is igazolta, hogy jó döntés volt a Ró-
mától kért korona” – folytatta Nyiri Tibor. A vá-
rosvezető a mai világ kihívásaira is reflektált, rá-
mutatva, hogy olyan világban élünk, ahol felgyor-
sult minden és ezzel párhuzamosan az ünnepek 
valódi tartalma is veszélybe került. „Nagyon sok 
buktató próbálja ma az ünnepeinket ellopni… 
sok olyan külső tényező van, ami az ünnepeket 
az emberek lelkétől elveszi” – mondta Nyiri Tibor. 
Hangsúlyozta, hogy az ünnepek, a hit és a családi 

értékek ápolása alapvető fontosságú a közösség 
fennmaradása szempontjából. Legvégül a város-
vezető Isten áldását kérte az országra és a ma-
gyar emberekre. 
A beszédet követően műsort adott Karády Ist-
ván, majd a történelmi egyházak képviselői 
mondtak imát, megáldották és megszentelték 
az új kenyeret. Legvégül az önkormányzat, intéz-
mények vezetői, politikai pártok és civil szerve-
zetek képviselői helyeztek el koszorút Szent Ist-
ván emléktáblájánál. 
Este a Bekecs Néptáncegyüttes kápráztatta el a 
szerencsi közönséget a Rákóczi-vár belső udva-
rán. A Bekecs Néptáncegyüttes a gazdag nép-
tánchagyományú testvérvárosunk Nyárádszere-
da együttese, amelyet a kezdetekben a helyi és 
környékbeli fiatalok alkottak. Nagy hangsúlyt 
fektetnek a helyi, főként erdélyi táncok és nép-
szokások bemutatására, ugyanakkor más tájegy-
ségek táncait és szokásait is előszeretettel viszik 
színpadra. 
A megjelenteket Nyiri Tibor polgármester kö-
szöntötte. Beszédében elhangzott, hogy a Kár-

pát-medence sokszínű kulturális örökséggel ren-
delkezik, amit remekül tükröz a Bekecs Néptánc-
együttes. A városvezető ezután a testvérvárosi 
kapcsolatok fontosságára irányította a figyelmet, 
majd kiemelte, hogy a két város közötti kapcso-
lat hosszú évek óta erős alapokon nyugszik. Nyiri 
Tibor kitért a néptánc és a közös kulturális élmé-
nyek fontosságára, és örömét fejezte ki, hogy 
ezen a napon a magyar kultúra határokon átívelő 
összetartó erejét ünnepelhetik. 
A néptáncegyüttes a „Párosan szép…” című 
előadást mutatta be a szerencsi közönségnek, 
amely produkció a fennállásuk tizenötödik évfor-
dulójának apropóján született. A színpadon ma-
rossárpataki és vajdaszentiványi koreográfiákat, 
de válaszúti, nagyecsedi, szucsági, valamint and-
rásházi tánclépések egyaránt láthatott a közön-
ség. Az előadás a mindenkori férfi és nő kapcso-
latrendszereit boncolgatja, párkapcsolati konflik-
tusokat mutat. A vár patinás falai között meg-
rendezett eseményre a belépés díjtalan volt, a 
talpalávalót a Tokos zenekar szolgáltatta. A fel-
lépést az OTP Bank támogatta.

Az egyik legrégibb magyar ünnep az 
augusztus 20-a. Szent István király 
napja, a magyar államalapítás több 
mint ezeréves folytonosságának em-
léknapja. Szerencsen a hagyomá-
nyokhoz híven az idén is a Rákóczi-
vár udvaros palotaszárnyán tartották 
az ünnepséget. Este a Bekecs Nép-
táncegyüttes adott műsort.

AZ ÁLLAMALAPÍTÁSRA EMLÉKEZTEK

Csejoszki Szabolcs görögkatolikus parókus megszenteli az újkenyeret

Nyiri Tibor polgármester a koszorúzás után főhajtással emlékezett A Bekecs Néptáncegyüttes produkciója
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Az indulók három erőpróba közül választhattak: 
a legtöbben a klasszikus, 5,2 kilométeres távot 
teljesítették, vagyis Révfülöpről indulva úsztak át 
Balatonboglárra. Akik ezt nehéznek találták, a 2,6 
kilométeres fél távra neveztek. Az úszás mellett 
évről évre egyre többen jelentkeznek a Balaton-
áthúzásra is, ők SUP-on teljesítették az északi és 
déli part közötti 5200 métert. 
„A 7 órakor rajtoló első úszók közül közel 9500 
amatőr és profi sportoló küzdötte le a délnyu-
gati irányból megélénkült szelet és hullámzást, 
hogy átúszhassák Közép-Európa legnagyobb ta-
vát. A balatonboglári strand árnyas zöldjében 
sokan pihentek meg a fárasztó úszás után” – 
közölték a szervezők. Hozzátették: mindeköz-
ben a 2,6 kilométeres távon 916 úszó indult el 
Balatonboglárról, majd egy félkört megtéve visz-
szaérkeztek a kiindulási pontra. A nap programja 
a 8 órakor induló Balaton-áthúzással folytató-
dott, ahol 681 lelkes amatőrnek szurkolhattunk, 
akik SUP-deszkával abszolválták a Révfülöp és 

Balatonboglár közötti 5200 méteres szakaszt. 
A szervezők hangsúlyozták, hogy a felerősödött 
nyugati szél által, a Balaton közepén tapasztalha-
tó hullámzás miatt a rajtolást délelőtt 11 órakor 
felfüggesztették, majd a HungaroMet meteoroló-
gusaival és a balatoni vízirendészettel egyeztetve 
délután fél 1-kor újraindították, így az átúszás 
szintideje is kitolódott 1 óra 15 perccel. A résztve-
vőket több száz vitorlás és számos szurkoló buz-
dította az úszófolyosón. Sok hajón frissítővel, sző-
lőcukorral és zsíros kenyérrel várták a megpihenni 
vágyókat, hogy lelkileg és fizikailag egyaránt fel-
töltődve folytathassák az úszóeseményt. 
„A Szerencs VSE úszó szakosztályából ismét több 
versenyző indult, köztük Nagy Natasa, aki az 5,2 

km-es távot, és Nagy Olivér, aki a féltávot először 
teljesítette. Kazsik Csenge és Kiss Rozi Luca egyé-
ni csúcsot úsztak. Az 5,2 kilométert átúszó sze-
rencsi sportolók között volt Kazsik Csenge, Rábai 
Bence, Gál Olivér, Balázsfalvi József, Kovács Kris-
tóf, Kazsik Sándor, Rábai-Juhász Jázmin Zsófia, 
Szemán Gábor, Szemán Balázs, Galyas Zoltán, Rá-
bainé Végh Anett, Brogyánszki-Szaszák Brigitta, 
Juhász Barbara, Körömi Imre, Köröminé Tőkészky 
Krisztina, Kiss Rozi Luca, Nagy Natasa, Kelecseny 
Fanni és Béres Levente. Féltávot teljesített: Czim-
balmos Anikó, Nagy Olivér és Nagy Péter, míg a 
Balaton áthúzást Szentirmai Tímea teljesítette” – 
tájékoztatta szerkesztőségünket Rábainé Végh 
Anett képviselő.

Idén minden eddiginél többen, közel 
11 ezer ember vett részt a 42. Lidl Ba-
laton-átúszáson, amelyet július 21-én, 
egy nappal a tervezett időpont után 
rendeztek meg a kedvezőtlen időjá-
rás miatt. Az eseményen a Szerencs 
VSE úszói is képviseltették magukat.

Az utóbbi években a szerencsiek mindig képviseltetik magukat a megmérettetésen

ÁTÚSZTÁK A BALATONT

A 
megmérettetés első napján Nyiri Tibor polgármester köszöntötte a jelenlé-
vőket. Beszédében örömét fejezte ki, hogy a versenyen továbbra is szép 
számmal képviseltetik magukat a fiatal játékosok. Ezt követően a sakk fon-
tosságára irányította a figyelmet. Ez az egyik legősibb stratégiai játék, amely-
ben az ellenfelek tudása, gyakorlata, de még személyisége és mentális ereje 
is megmérettetésre kerül. A játék révén olyan képességek is fejlődnek, amik 
egyaránt alkalmazhatók az élet számos területén. Kiemelte, hogy a tech-

nológia fejlődésével ma már szinte bárhol, bármikor lehet játszani, azonban 
az élő, személyes sakkpartikat, mint amilyen ez a rendezvény is, nem lehet 
kiváltani. Végül kifejezte reményét, hogy Magyarország sikeresen szerepel 
majd a szeptember 10-23-a között rendezendő budapesti sakkolimpián. 
Ezt követően Galkó Tibor országos versenybíró ismertette a szabályokat. 
Külön kiemelte, hogy akinél bármiféle elektronikus eszköz van, amivel előny-
höz lehet jutni, az azonnali kizárást eredményez. A mérkőzéseket a meghir-
detettek szerint két csoportra osztották. Az erősebb „A” csoportban az 1700 
FIDE – Nemzetközi Sakkszövetség által bevezetett számítási módszert – 
pont feletti versenyzők szerepeltek. A „B” csoportban a gyengébb játékosok 
indultak. A versenyzőket ezután számítógép sorsolta össze, a sakkjátszmák 
hét fordulós svájci rendszer szerint történtek. A játékidő 2x90 perc volt, lé-
pésenként 30 másodperc bónusszal. 
Gurály László, a Szerencs VSE sakkszakosztály elnöke érdeklődésünkre el-
mondta, hogy az idei verseny célja a kapcsolatok ápolása és a játék nép-
szerűsítése, bár nincsenek könnyű helyzetben. „A koronavírus-járvány és a 
pénzhiányok negatívan hatnak a sakkéletre, országos szinten is sok csapat 
megszűnt, rengeteg fiatal hagyta abba a játékot” – mondta Gurály László. 
Hozzátette: Szerencsére már javul a helyzet, egyre több fiatal csatlakozik 
újra a klubokhoz és vesz részt a foglalkozásokon, de ez egy lassú folyamat. 
Kiemelte, hogy Szerencs remek adottságokkal rendelkezik egy ilyen verseny 
lebonyolítására, a messziről érkező sakkozók mindig örömmel fedezik fel a 
várost, különösképpen a várkertet és a fürdőt. Az elnök legvégül elmondta, 
hogy a négynapos versenyen úgynevezett buli sakkot is tartottak, ezek több-
nyire 10 perces játszmák voltak, a céljuk pedig az volt, hogy a versenyzők 
jobban megismerjék egymást.

Harmincnegyedik alkalommal rendezték meg városunk-
ban augusztus 17-20-a között a Zemplén Kupa Sakkver-
senyt. Az eseményre az ország minden részéről érkeztek 
játékosok.

A mérkőzéseket a Szerencsi Középiskolai Kollégiumban tartották

SAKKOZÓK VETTÉK BIRTOKBA A KOLLÉGIUMOT



Czilli Aranka Szeptember című verséből idé-
zünk: „Burkold be lelked, kisember, mert szep-
temberben …” 
VÍZSZINTES: 1. Nem is utána! 7. Fészket építő. 11. 
Nincs jelentősége. 13. Sziget, röviden. 14. Királynő 
a kaptárban. 15. A -zat képzőpárja. 17. Bicskázik. 
19. Líbia hivatalos nyelve. 21. Ilyen tyúk is talál sze-
met! 22. A lantán vegyjele. 23. Jókai Mór mellett 
irodalmunk másik „nagy mesemondója”. 26. Göd-
röt készít. 27. Szalad. 28. Dalai …; vallási vezető. 
29. A cipőfűző két végéből masnit formál. 31. Bí-
rósági eljárás. 32. A szavatosság vége. 34. Végtelen 
táj! 35. Nomád nép állandó lakóhelyhez szoktatása. 
37. Innen máshová kerget.         
FÜGGŐLEGES: 1. Ruha rossz méretre vágása. 2. 
Korszerű szemműtét jelzője. 3. Visszanő! 4. Ten Ye-
ars After (brit rockbanda), röviden. 5. Község Heves 
mellett. 6. Az idézet folytatása. 7. Sziporkázik. 8. 
Eszméletét veszti. 9. Lovak betegsége. 10. Régies 
neve: cin. 12. Zacskószerű tartó. 16. Doktrína. 18. Ka-
tonai vezényszó: sorakozásnál legyenek fedésben 
egymással. 20. Véget vet, abbahagy. 22. Metszve el-
távolít. 24. Illik hozzá, megilleti őt. 25. Mocsaras hely. 
29. Ábécé eleme. 30. Tetszésnyilvánítás a színház-
ban. 32. Ki korán kel, aranyat … (közmondás). 33. 
Harminc harmada. 36. Kettőnk közül nem én. 

EFEMER

Előző rejtvényünk megfejtése: „Egy évet öregszel.” A szerencsés nyertes: Kristóf Péter. Megfejtőnk 1 db csokoládé csomagot kap ajándékba. 
A nyeremény átvehető a Szerencsi Polgármesteri Hivatal ügyfélszolgálatán. A fenti rejtvény megfejtését szeptember 20-ig postázzák címünkre 
(3900 Szerencs, Rákóczi út 89.) vagy adják le a Szerencsi Polgármesteri Hivatal recepcióján. A keresztrejtvény helyes megfejtői között 1 db 
6.000 forint értékű csokoládécsomagot sorsolunk ki.
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TISZTELT SZERENCSI ÉS ONDI IDŐS HONFITÁRSAIM! 
 
Ezúton tájékoztatom, hogy Szerencs Város Önkormányzatának 
döntése alapján – a nehezebb pénzügyi helyzet ellenére – az 
idén is biztosítjuk az idősek világ-
napja alkalmából a pénzbeli támo-
gatást a képviselő-testület 
3/2015.(II.26.) rendeletében foglalt-
aknak megfelelően. 
 
A juttatásra az jogosult, aki a kére-
lem benyújtását megelőző egy éve 
Szerencs város közigazgatási terü-
letén állandó lakcímmel rendelke-
zik és betöltötte, vagy tárgyév szep-
tember 30. napjáig betölti 60. életévét. 
A támogatás megállapításának további 
feltétele, hogy a kérelmező családjában 
a havi egy főre jutó jövedelem összege 
nem haladhatja meg az öregségi nyugdíj 
mindenkori legkisebb összegének (2024-
ben 28 500 Ft) 800%-át (228.000 Ft), 
amennyiben a kérelmező egyedülálló, az 

öregségi nyugdíj mindenkori legkisebb összegének 900%-át 
(256.500 Ft). 
A támogatás évente egy alkalommal, tárgyév szeptember hónapjá-
ban igényelhető a szociális célú vásárlási utalvány, személyenként 5 
000 Ft értékben. Az igénylőlapot az ügyintézés megkönnyítése ér-
dekében levélben mellékelten megküldöm, a nyomtatvány a polgár-

mesteri hivatal információs pultjánál kérhető, va-
lamint a cikk alján levő linken letölthető. A ki-
töltött kérelmeket 2024. szeptember 30. nap-
jáig a Szerencsi Polgármesteri Hivatal informá-
ciós pultjánál lehet benyújtani, vagy postai kül-
deményként a hivatal címére (3900 Szerencs, 

Rákóczi út 89 sz.) feladni, valamint az 
ügyfélkapuval rendelkezők e-papíron is be-
küldhetik. 
Az ellátással kapcsolatos további kérdéseire 
kollégáim személyesen a polgármesteri hi-
vatal információs pultjánál, valamint telefo-
non (06/47 565-200) készséggel állnak ren-
delkezésükre. 
 

Nyiri Tibor polgármester

IGÉNYELHETŐ AZ IDŐSKORÚ TÁMOGATÁS
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300 új parkoló

Megújul az tanuszoda

5 új lakás

Új szolgáltatóház

4200 m2 új csarnok

2,5 km új út

Házi Segítségnyújtás

Új kamionparkoló 100 ezer LED évente

Új cégek

Ingyenes WIFI

PostaPont Ondon Közösségi ház

7200 méter árok Új csatornák


